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- Dziękuję bardzo, panie Kanclerzu, drogi Olafie, Emanuel, Prezydencie. Jesteśmy po 
bardzo dobrym spotkaniu. Czasami tak się zdarza w dyplomacji, w polityce, że dobre 
pomysły przychodzą szybko i nagle. I jeśli ludzie mają dobrą wolę, to można przystąpić 
natychmiast do pracy. Tak było w przypadku zorganizowania tego szczytu dzisiaj w Berlinie. 

- Dla mnie jest osobiście rzeczą bardzo ważną, żeby w tych trudnych czasach Trójkąt 
Weimarski znowu stał się formatem, który może nadawać takie dobre tempo dobrym 
sprawom w Europie. Nasze dzisiejsze spotkanie, ustalenia z tego spotkania, atmosfera tego 
spotkania, pokazują bardzo wyraźnie, że niektóre złośliwe plotki o tym, że europejskie stolice 
różnią się między sobą w kilku sprawach, to były plotki bardzo przesadzone. 

- Dzisiaj mówiliśmy jednym głosem, przede wszystkim o sprawach bezpieczeństwa naszego 
kontynentu, naszych państw - a to wszystko oczywiście w kontekście wojny. Mamy 
identyczne zdanie, jeśli chodzi o ocenę, kto ponosi pełną odpowiedzialność za eskalację 
napięcia, kto ponosi pełną odpowiedzialność za tragiczne zdarzenia w Ukrainie, kto jest 
agresorem, i kto zasługuje na naszą bezwzględną pomoc. 

- Chciałem bardzo podziękować panu Prezydentowi, panu Kanclerzowi za to, że bez żadnej 
zbędnej zwłoki, bez żadnych czasami - typowych dla polityki - targów czy wahań, że 
uznaliśmy, że pomoc dla Ukrainy musi być natychmiastowa. I tak intensywna jak to tylko 
możliwe. Chcemy wydać nasze pieniądze, chcemy pomóc na wszystkie możliwe sposoby - 
tu i teraz. Tak, żeby sytuacja Ukrainy w najbliższych tygodniach i miesiącach poprawiła się, a 
nie pogorszyła.  

- Rozmawialiśmy także o naszych relacjach transatlantyckich. Między innymi podzieliłem się 
z moimi przyjaciółmi m.in. refleksjami po pobycie w Waszyngtonie. Mamy tutaj też pełną 
zbieżność poglądów. Europa i my jako Trójkąt Weimarski czujemy się odpowiedzialni za jak 
najlepszą przyszłość relacji transatlantyckich i równocześnie mamy świadomość i wyciągamy 
z tego konsekwencje, że nikt i nic nie zdejmie z nas Europejczyków odpowiedzialności za 
nasze bezpieczeństwo, za naszą przyszłość. Dlatego jesteśmy też przekonani, że 
niezależnie od różnych scenariuszy politycznych im silniejsza Europa, tym większa szansa 
dla Ukrainy i tym lepsze relacje dziś i w przyszłości, także te transatlantyckie.  

- Silna, zjednoczona Europa jest pożądanym, najlepszym możliwym partnerem dla 
wszystkich bez wyjątku na świecie i w tym oczywiście także dla Stanów Zjednoczonych.  

- Mołdowa będzie obiektem naszej szczególnej politycznej czułości. Bardzo dziękuję, jestem 
bardzo przywiązany do pomocy dla tego kraju. I cieszę się, że uznaliśmy, że będzie to jeden 
z naszych wspólnych priorytetów - pomoc Mołdowie w tych też dla niej przecież trudnych 
momentach. 

- Chciałem też - bo wśród wielu spraw poruszyliśmy także kwestie handlu z Ukrainą - jak 
wiecie, w Polsce mamy z tym dość szczególne problemy. I chciałem bardzo podziękować za 



 

 

zrozumienie mojej argumentacji i za gotowość do wspierania tego polskiego punktu widzenia 
w czasie naszych rozmów w Brukseli. 

- Poinformowałem pana Prezydenta, pana Kanclerza o tym, że współpraca z Komisją w tej 
kwestii jest naprawdę dobra. Ja jestem zadowolony z pierwszych efektów, ale jeszcze raz 
dziękuję za zrozumienie - bo to są trudne sprawy, ale dzięki wam one prawdopodobnie 
znajdą lepsze - z punktu widzenia Europy, Polski i Ukrainy - rozwiązanie.  

- Cieszę się, że przyjęliście moje zaproszenie. Serdecznie będziemy was witali w Polsce 
wczesnym latem i będziemy mieli okazję do podsumowania tego, co zrobiliśmy i do 
przedstawienia kolejnych wspólnych planów. Jeszcze raz bardzo dziękuję. To jest dobry 
nowy początek, nowe otwarcie Trójkąta Weimarskiego. To będzie naprawdę świetny format i 
wszyscy na tym skorzystają.  

 


